
Protokół Nr 30.2013

z posiedzenia Komisji  Turystyki, Sportu i Rekreacji Rady Miasta Ełku, które odbyło się 
w dniu 20 marca 2013 roku w godzinach 1200 – 1345 .

Obrady Komisji prowadził Przewodniczący Komisji Tomasz Przekop.
W posiedzeniu   udział   wzięli  członkowie  Komisji  w/g  załączonej  listy  obecności;  na 
14 członków  Komisji  w  posiedzeniu uczestniczyło 12.  W związku z tym obrady Komisji 
i podejmowane decyzje są prawomocne.

W posiedzeniu Komisji nie uczestniczyli radni: Idzi Podwojski i  Bogusław Wisowaty. 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
• Z-ca Prezydenta Miasta – Artur Urbański,
• Skarbnik Miasta – Jarosław Wróbel,
• Dyrektor Zespołu Szkół Samorządowych w Ełku – Ewa Litman,
• Naczelnik Wydziału Promocji, Sportu i Kultury – Aneta Werla,
• Naczelnik Wydziału Edukacji – Stanisław Zalewski,
• Pracownik  Wydziału  Planowania  Przestrzennego  i  Gospodarki  Nieruchomościami  – 

Cezary Domitrz,
• radca prawny Urzędu Miasta – Zbigniew Rachwalski.

Przyjęty porządek obrad:
1. Przyjęcie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.
3. Funkcjonowanie Szkoły Sportowej. Plany na rok szkolny 2013/2014.

4. Opinia  Komisji do projektów uchwał:

1) w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Ełku na lata 2013-2027,

2) w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na  rok 2013,

3) innych z porządku sesji Rady Miasta zaplanowanej na dzień 26 marca 2013r.  i dotyczących 
prac Komisji.

5. Sprawy różne i wolne wnioski.

Do punktu  1 - ego   
Przewodniczący Komisji  Tomasz  Przekop  zapoznał  zebranych  z propozycją  porządku 

obrad Komisji  proponując,  by  przesunąć  kolejność  omawiania  poszczególnych  punktów 
i tak, w pkt. 3 omówić funkcjonowanie Szkoły Sportowej, plany na rok szkolny 2013/2014, 
następne kolejno.

Członkowie  Komisji  nie  wnieśli  uwag  i  jednomyślnie  poprzez  aklamację  przyjęli 
porządek obrad jak wyżej.

 Do punktu  2 - ego
Przewodniczący Komisji  Tomasz Przekop zwrócił  się o zgłaszanie uwag do protokółu 

z ostatniego posiedzenia Komisji.
Członkowie  Komisji nie  zgłosili  uwag  i  poprzez  aklamację;  jednomyślnie  przyjęli 

protokół Nr 29.2013 z dnia 20 lutego 2013 roku z ostatniego posiedzenia Komisji.  

Do punktu  3-ego 
Dyrektor Zespołu Szkół Samorządowych Ewa Litman powiedziała, że od nowego roku 

szkolnego miasto poprowadzi szkołę sportową. Są dwie czwarte klasy o profilu piłka nożna 
i siatkówka. Oprócz tego są  też uczniowie w normalnych klasach.



Zgodnie z planem w programie uczniów klas sportowych znajdzie się po 10 godzin zajęć 
wychowania  fizycznego  w  tygodniu.  Cztery  tak  jak  w  innych  klasach,  plus  sześć 
profilowanych.Ci, którzy liczą na szybkie wyniki ełczan w siatkówce i piłce nożnej, muszą 
uzbroić się w cierpliwość. Żeby z młodych uczniów wyrośli dobrzy zawodnicy, potrzeba co 
najmniej kilku lat treningów.

Szkoła  jest  dobrze  przygotowana  do  kształcenia  sportowców.  Trzy  lata  temu 
zmodernizowana została sala gimnastyczna, a w ubiegłym roku przy szkole powstało boisko 
w ramach programu Orlik. W planach jest także budowa bieżni  tartanowej i wyposażenie 
placówki w nowe piłki i sprzęt do treningów, a uczniów w stroje. W tym roku odbyły się dwa 
obozy zimowe. W Orzyszu były dzieci trenujące piłkę nożna, natomiast w Rajgrodzie – piłkę 
siatkową.  Planujemy w przyszłym  roku pomyśleć  o  kontaktach  ze  szkołami  sportowymi. 
Bardzo cieszy nas przyznany grant na Akademię Siatkówki.

Na pewno występują pewne problemy. Dzieci są bardzo aktywne ruchowo i wymagają 
odpowiedniego podejścia. Co miesiąc mamy spotkania z wychowawcami klas i trenerami. Na 
pewno za jakiś czas może być problem, jeśli chodzi o salę gimnastyczną. Może nie zmieścić 
wszystkich  grup  trenujących  dzieci.  Potrzebne  są  również  środki  finansowe  na  zakup 
specjalistycznego sprzętu sportowego.

Radny Adam Dobkowski – kiedyś rozmawialiśmy na temat doposażenia szkoły w sprzęt 
sportowy.  Czy zakończyła  się  już sprawa z rozliczeniem i  naliczeniem kar za wykonanie 
boiska  „Orlik”?  Czy  można  się  spodziewać  tych  środków  na  sprzęt,  jakie  deklarował 
Prezydent?

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – jeśli uda się nam te środki uzyskać myślimy o 
zakupie tablicy świetlnej i bieżącego sprzętu. Oczywiście podtrzymujemy tę deklarację.

Radny Adam Dobkowski zwrócił uwagę na kolorystykę planowaną przy wykonywaniu 
termomodernizacji szkoły, przeważa kolor czerwony a jest to przecież nasza „zielona szkoła”.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – uwaga jest słuszna, sprawdzimy i dopilnujemy 
tej sprawy.

Radny  Adam  Dobkowski  –  został  unieważniony  przetarg  na  wykonanie  bieżni,  czy 
procedura ta zostanie jeszcze wznowiona w marcu?

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – nie zostały uzupełnione niezbędne dokumenty i 
z przyczyn proceduralnych musieliśmy unieważnić przetarg, czekamy teraz jeszcze, czy nie 
będzie jakiś odwołań, czy protestów. Jak tylko minie termin ustawowy zostanie ogłoszony 
przetarg.

Przewodniczący Komisji Tomasz Przekop – czy była już robiona taka symulacja, kiedy 
sala gimnastyczna będzie już za mała dla ćwiczących dzieci? Cy zastanawiano się co dalej z 
tym problemem? Może należałoby pomyśleć o hali o lekkiej konstrukcji.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  będziemy  przyglądali  się  tym  potrzebom. 
Chcemy w tym roku wykonać projekt boiska z nawierzchnią trawiastą a w przyszłym roku 
przystąpić  do  jego  wykonania.  Jeśli  chodzi  o  hale  o  lekkiej  konstrukcji,  nasze  warunki 
klimatyczne sprawiają,  że nie  jest  to dobre rozwiązanie.  Chodzi  tutaj  zwłaszcza  o koszty 
ogrzania takiej hali. Ponadto w mieście są obiekty sportowe, z których może korzystać nasza 
szkoła sportowa, np. hala przy SP nr 5 na os. Jeziorna. Powstanie tez w niedługim czasie sala 
sportowa przy SP nr 2 i Gimnazjum nr 1.

Przewodniczący Komisji Tomasz Przekop – dzieci wyjeżdżają na turnieje, mecze, jakie 
jest finansowanie takich wyjazdów? Czy szuka się tutaj dodatkowych źródeł sfinansowania?

Dyrektor Ewa Litman – mamy w naszym budżecie środki finansowe na obozy sportowe 
oraz dożywianie. Dzieci wyjeżdżały poprzez Klub Rona, można też to zrobić poprzez UKS.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  jesteśmy  na  środę  w  przyszłym  tygodniu 
umówieni  z  dużym  przedsiębiorcą  z  terenu  naszego  miasta  i  będziemy  rozmawiali 
o dofinansowaniu naszej szkoły sportowej.

Radny Adam Dobkowski – wygasza się Liceum Ogólnokształcące funkcjonujące w ZSS, 
czy idziemy w kierunku  liceum sportowego? Ile  od  nowego roku będzie  nas  kosztowała 
szkoła sportowa?



Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – to obecne liceum naturalnie się wygasza a my 
idziemy  właśnie  w  kierunku  od  szkoły  podstawowej,  poprzez  gimnazjum  do  liceum 
sportowego.

Naczelnik Wydziału Edukacji Stanisław Zalewski – jeden standardowy oddział kosztuje 
174 tys. zł, sportowy około 250 tys. zł. Otrzymywana subwencja wystarcza nam na kwestie 
płacowe.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  to  nie  jest  łatwe  zadanie.  Ta  szkoła  jest 
znaczącym punktem zainteresowania radnych. Nasza ocena działalności szkoły jest bardzo 
wysoka.

Do punktu  4-ego 
Komisja przystąpiła do zaopiniowania projektów uchwał związanych tematycznie z pracą 

Komisji na najbliższą sesję Rady Miasta.
1) Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel omówił projekt uchwały w sprawie  w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Ełku na lata 2013-2027, który zawiera zmiany:
1. w załączniku Nr 1 do uchwały:
  a) zwiększa się dochody bieżące w 2013 roku o kwotę 3 233 260 zł, w tym: 

− zmniejsza się część oświatową subwencji ogólnej o kwotę 69 884 zł,
− zwiększa się dotacje na zadania zlecone o kwotę 50 000 zł,
− zwiększa się opłaty za gospodarowanie odpadami o kwotę 3 200 000 zł,
− kary j grzywny ustalone w projekcie „scena na granicy” – 3 144 zł,
− różne  dochody w oświacie  –  zwrot  kosztów za  dzieci  uczęszczające  do  przedszkoli 

niepublicznych - 50 000 zł
  b) zwiększa się wydatki ogółem w 2013 roku o kwotę 5 110 001 zł, w tym:

− dochody  bieżące  o  kwotę  3 370 001  zł  (60 000  zł  –  wypłat  odszkodowań,  odsetek, 
kosztów  procesu  za  niedostarczenie  lokali  socjalnych  oraz  remonty  w  gospodarce 
mieszkaniowej, 80 000 zł – wydatki na remont w Urzędzie Miasta Ełku, 178 755 zł

− wydatki bieżące na obsługę gospodarowania odpadami, 50 000 zł – wydatki oświaty (w 
tym żłobki), 3 001 245 zł – gospodarka odpadami, 1 zł – projekt „Scena na granicy” – 
udział własny,  

− wydatki majątkowe o kwotę 1 740 000 zł (200 000 zł – „Budowa ul. Św. Jana Bosko”, 
150 000  zł  –  „Budowa  ciągu  pieszo  –  rowerowego  na  osiedlu  Jeziorna  –  etap  II’, 
140 000  zł  –  wydatki  inwestycyjne  Urzędu  Miasta,  1  250  000  zł  –  „Modernizacja 
oświetlenia uli, placów i dróg publicznych Gminy Miasta Ełk”),

   c) w 2014 roku zwiększa się dochody majątkowe o kwotę 1 080 000 zł, wydatki 
           majątkowe o kwotę 1 150 000 zł – wprowadzenie do WPF przedsięwzięcia 
           pn. „Modernizacja oświetlenia uli, placów i dróg publicznych Gminy Miasta Ełk”,
   d) zwiększa się wolne środki wprowadzone do budżetu 2013 roku na finansowanie 
          wydatków o kwotę 1 832 413 zł
2. w załączniku nr 2 do uchwały:
    - korekta dochodów i wydatków w 2013r. i 2014r., jak w pkt. 1,
3. w załączniku nr 3 do uchwały: 
    - zmiana w 2013 i 2014r. –wprowadzenie nowego przedsięwzięcia inwestycyjnego 
    pn „ Modernizacja oświetlenia uli, placów i dróg publicznych Gminy Miasta Ełku”.
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionego  projektu  uchwały, 
w głosowaniu wzięło udział 10 radnych.  
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 7 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 3 
głosach „wstrzymujących” zaopiniowali  pozytywnie projekt  uchwały   w sprawie  zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Ełku na lata 2013-2027. 

2) Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel w sprawie zmian w budżecie Miasta Ełku na 2013 rok. 
Proponowane zmiany obejmują:



w  pkt.IV)  w  zakresie    dochodów   i  wydatków  realizowanych  i  nadzorowanych  przez   
Wydział Strategii i Rozwoju
1. Projektu „Rozwój turystyki aktywnej płaszczyzną polsko – rosyjskiej współpracy” – dział 
630 rozdział 63003
Zmiany  dotyczą  projektu  „Rozwój  turystyki  aktywnej  płaszczyzną  polsko  –  rosyjskiej 
współpracy”  współfinansowanego  ze  środków  Programu  Współpracy  Transgranicznej 
Litwa – Polska - Rosja  2007 – 2013. Dział 630 Rozdział 63003.
W związku  z  koniecznością  wprowadzenia  paragrafu  6050 na wydatki  niekwalifikowalne 
tj.  uzgodnienia  dokumentacji  projektowej  oraz  dzienniki  budowy  dotyczące  realizacji 
projektu zmniejsza się paragraf 6059 (wkład własny Beneficjenta) o kwotę 150,00 PLN,  
a zwiększa się paragraf 6050.
2. Projekt: „Transgraniczne Centrum Integracji Kulturalnej „Scena na granicy” – dział 921 
rozdział 92105
Zmiany  związane  są  z  tym,  że  firma,  która  wydawała  Katalog  Kultury  Transgranicznej 
dostarczyła  wszystkie  jego egzemplarze  z wadami.  Katalog został  zwrócony do poprawy, 
nastąpiło opóźnienie w realizacji zlecenia, a w związku z tym została naliczona wykonawcy 
kara.  Kara nie  jest  kosztem kwalifikowanym,  dlatego konieczne  jest  pomniejszenie  kwot: 
dofinansowania o 2 672 zł oraz  wkładu własnego o 471 zł, a także wprowadzenie na paragraf 
4300 kwoty 3 144 zł – wysokość kary umownej.
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionego  projektu  uchwały, 
w głosowaniu wzięło udział 11 radnych.  
Następnie  członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  8  głosami  „za”  przy  0  głosach 
„przeciw” i 3 głosach „wstrzymujących” zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie 
zmian w budżecie Miasta Ełku na 2013 rok.

3)   Pracownik Wydziału Planowania Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami Cezary 
Domitrz  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia   zmiany  miejscowego  planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w Ełku, zwanego „Ełk – Parkowa II”. 

Rada  Miasta  Ełku  w  dniu  30.03.2010  roku  podjęła  uchwałę  nr  L/465/10  w  sprawie 
przystąpienia  do  zmiany  w  części  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego, 
zwanego „EŁK-CYPEL” oraz miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, zwanego 
„EŁK-PARKOWA”. Na podstawie ww. uchwały zgodnie z art. 20 ust 1 ustawy z dnia 27 marca 
2003 roku o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. z 2012 r. poz. 647 z późn. 
zm.) w związku z art. 18 ust. 2, pkt 5 i art. 40 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym wszczęta 
została procedura planistyczna.

Zmianie uległy:
− nieprzekraczalna linia zabudowy (w kwartale 3U) przesunięta została w kierunku rzeki 

Ełk do granic terenu zieleni parkowej;
− powiększono teren przeznaczony na usługi (kwartał 3U) w stronę ul. Kilińskiego;
− poszerzono zakres usług na terenie 3U;
− zwiększono  dopuszczalną  wysokość  zabudowy  usługowej  (kwartał  3U)  do  trzech 

kondygnacji nadziemnych (w części hotelowej);
− rozszerzono funkcje terenu w kwartale 4US/UT;
− zwiększono zakres usług na terenie 1U;
− oznaczono  obszar  bezpośredniego  zagrożenia  powodzią,  zgodny  z:  opracowaną 

„Aktualizacją  studium  dla  potrzeb  planów  ochrony  przeciwpowodziowej  –  Etap  II”, 
przyjętą  przez  Regionalny  Zarząd  Gospodarki  Wodnej  w  Warszawie  oraz  decyzją 
Dyrektora Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w Warszawie zwalniającą z zakazu 
wykonywania robót na obszarze szczególnego zagrożenia powodzią.  
W  trakcie  procedury  planistycznej  projekt  miejscowego  planu  był  wyłożony  do 

publicznego wglądu w okresie  od 28.12.2012 r.  do 28.01.2013 r.,  termin  składania uwag 
został ustalony do dnia 11.02.2013 r.



W  trakcie  wyłożenia  projektu  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania 
przestrzennego,  nie  wpłynęła  do  tutejszego  organu  żadna  uwaga  dotycząca  rozwiązań 
zawartych w projekcie planu.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  dodał,  że  wyszliśmy  tutaj  naprzeciwko 
oczekiwaniom inwestora.
Wywiązała się dyskusja.

Radny Ireneusz Dzienisiewicz powiedział, że chciałby mieć pewność, iż w tym miejscu po 
zmianie  planu  inwestor  nie  wybuduje  apartamentowca,  czy  też  zabudowy  szeregowej 
z mieszkaniami na sprzedaż.

Pan Cezary Domitrz powiedział, że nie ma tutaj wprowadzonej funkcji mieszkaniowej.
Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański dodał, że te funkcje dotyczące zagospodarowania 

terenu są w planie zabezpieczone właściwie.
Radny Krzysztof Wiloch powiedział, że chciałby zwrócić uwagę na coś innego – chodzi 

tutaj,  że  nasze  miasto  nie  może  się  doczekać  miejsc  sprzedaży  tzw.  fast  foodów,  np. 
McDonald's.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański powiedział, że  McDonald's nie jest  priorytetem 
naszych  działań.  Było  kilka  przymiarek,  ale  nigdy  nie  doszło  to  do  skutku.  Nie  wiemy 
jeszcze, jakie sieci wejdą w „Bramie Mazur”. Słyszeliśmy o KFS i Pizza Hut.
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionego  projektu  uchwały, 
w głosowaniu wzięło udział 11 radnych.  
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  8  głosami  „za”  przy  0  głosach  „przeciw” 
i  3  głosach  „wstrzymujących”  zaopiniowali  pozytywnie  projekt  uchwały   w  sprawie 
uchwalenia  zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego 
w Ełku, zwanego „Ełk – Parkowa II”.

Do punktu  5-ego 
Radny Zbigniew Jędrkiewicz zwrócił się z pytaniem, co się dzieje z terenem naprzeciwko 

sklepu „Chińczyk” na ul. Parkowej? Drugie miejsce to teren przy ul. Kilińskiego-Grajewskiej 
przed rondem czy też cypel od plaży miejskiej. Miejsca te nadawałyby się na umiejscowienie 
tzw. fast foodów np. Pizza Hut czy McDonald's.

Z-ca Prezydenta Miasta Artu Urbański – teren przy ul. Parkowej został sprzedany, w tej 
chwili przejęła go jakaś spółka. Nie mamy wpływu na inwestora, by zaczął tam coś budować. 
Jeśli chodzi o cypel, jest tam część terenu miasta, gdzie można byłoby umieścić kąpielisko. 
Sam cypel został sprzedany. 
Natomiast teren przy rondzie jest Skarbu Państwa we władaniu Powiatu. Kłopot w tym, że 
GDDKiA nie wyrazi zgody, by był to teren przejazdowy. Drugie utrudnienie – to przebiega w 
tym miejscu  szereg  różnego  rodzaju  sieci.  Ponadto  w planach  budowy kanału  łączącego 
Wielkie Jeziora Mazurskie jest pomysł, by w tym miejscu przechodził kanał.

Radny Krzysztof Wiloch powiedział,  że ma odczucie dyskryminowania. Chodzi tutaj o 
zaproszenia na imprezy organizowane przez jednostki miasta, gdzie zaproszenia otrzymują 
wybiórczo tylko niektórzy radni. Przykładem jest tutaj bilet na spektakl „Zemsta” w Ełckim 
Centrum  Kultury.  My  jako  radni  nie  powinniśmy  mieć  w  naszym  mieście  żadnych 
przywilejów.  np.  bezpłatne  przejazdy  komunikacją  miejską  MZK.  Natomiast  jeśli  już,  to 
zaproszenia powinni otrzymywać wszyscy radni.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański powiedział, że wyjaśni tą sprawę, dlaczego tak się 
stało.  Organizatorem  jest  Ełckie  Centrum  Kultury  i  wyjaśni,  w  jaki  sposób  były 
dystrybuowane bilety. Wyjaśnimy to, jako pewną zasadę. 

Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 

Protokółowała:
       Przewodniczący Komisji:

Małgorzata Stachowiak           
       Tomasz Przekop 


	Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:

